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1. Valg af dirigent: 

Nils tilbød at være dirigent på dette års Generalforsamling afholdt d. 20-05-2025. 

Der var i alt 11 fremmødte til kl. 17:45. 

 

2. Formandens beretning for 2024:  

Senest ordinære generalforsamling blev afholdt 15-05-2024.  

 

I forbindelse med indkaldelse til generalforsamlingen 2025, er der udsendt indkaldelse via 

269 mails. Endvidere er alle Facebook-gruppens medlemmer (ca. 930) blevet adviseret på 

Facebook (oprettet som en begivenhed). 

 

Der er overordnet sket følgende siden sidste generalforsamling: 

 
I 2024 har Kenn fortsat ledt efter en advokat der vil tage foreningens sag. 

 

Udlån af måleudstyret er fortsat suspenderet, idet foreningen gennem korrespondance med 

Ole Ørsted (der er lydekspert) har fundet frem til at vores nuværende setup ikke er 

tilstrækkeligt til at få et retvisende billede af lavfrekvente lydkilder. 

 

På GF2024 blev der under evt. foreslået at foreningen kunne reklamere for Ole Ørsteds 

webside (www.lownoise.dk) på hjemmesiden og på Facebook (check om det er ok på 

Facebook). 

Nils har siden maj 2024 inkluderet en henvisning til ovenstående webside i alle svar på 

henvendelser der kommer via foreningens hjemmeside. Der har været 11 henvendelser i 

2024 (og 6 henvendelser i 2025). 

 

Ole Ørsted kunne ikke selv være tilstede ved dette års GF, men han har skrevet følgende om 

sine observationer gennem det seneste års tid: 

 

Kære Nils 
 
Siden vi startede udlejning af vores B&S online støjmåler, har den været ude godt 15 
steder, fortrinsvis på Sjælland, mest Kbh. og omegn, igen fortrinsvis for at måle boligstøj 

fra ventilation og naboers varmepumper      
Men den har også været på Als og afsløret fjernvarmeværker på flere kilometers afstand. 
 
Ventilationsstøjen i etageejendomme er steget gevaldigt, ikke mindst efter renovationer, 
da det så er de nye Bygningsreglementer for indeklima der gælder. Tidligere blev folk syge 
af skimmelsvamp, nu kan de så ikke sove om natten. 
 

http://www.lownoise.dk/


Vi anbefaler også varmt brug af SPECHTROID / Spectrum View som reference værktøj der 
kan styrke målingerne, da alm. dB-A målinger ikke kan bruges af private og slet ikke til de 
dybe frekvenser. 
 
Jeg stødte på et udmærket borgerforslag om at få sænket grænsen for vores trafikstøj. 
Glimrende, men total urealistisk i vores moderne samfund med stigende andel af tungere 
biler. 
 
ps: en del af vores klienter har også haft LF-tinnitus uden at være klar over det, stakkels 
dem. 
 
Jeg kan se vores hjemmeside har været flittigt besøgt med over 25.000 besøg, og i 
perioder flest fra Tyskland.  

 

Bestyrelsen takker for Oles input og perspektiver. 

 

Bestyrelsen overvejer i øvrigt fortsat om der skal investeres i opdatering af software til det 

eksisterende system idet det trods alt kan give en indikation på om der er lavfrekvent lyd, 

hvor der måles. 

 

Foreningens medlemmer: 

Medlemmer af foreningen gennem de seneste ca. 10 år: 

 
 

 

Den kraftige tilvækst siden 2021, skyldes at bestyrelsen besluttede at etablere en MobilePay 

Shop løsning, hvor interesserede let kan melde sig ind (væsentligt lettere at swipe kr. 150 på 

mobilepay til 40 40 52) end at skulle logge på netbank og overføre beløbet til vores konto 

     . Det koster kr. 45 pr. måned at have løsningen kørende, men med den medlemstilgang 

vi har set allerede det første år, ser det ud til at være en succes. 
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Der er allerede modtaget 10 indbetalinger for den kommende kontingentperiode (2025/26)  

På Facebook er der løbende blevet informeret om vores arbejde.  

 

Medlemmer på Facebook: 

Vi har en stabil tilvækst (ca. 20% pr. år) og har nu rundet +927 gruppemedlemmer, hvilket 

må siges at være en succes. Der bliver således tilmeldt ca. 10-12 nye medlemmer til gruppen 

pr. måned. 

 

I 2016 var vi lige under 200 på facebook – nu er vi over 900. 

Facebook har fra 2022 ændret deres setup således at man nu kun kan ”Se” 3 måneder 

bagud i tid. 

Grafen herunder viser derfor kun den seneste periode. 

 
Der er jævnligt en del aktivitet nogle gode indlæg, men det er også tydeligt at vores fælles 

frustration/ desperation får flere og flere til at melde sig ind i Facebook gruppen. 

 

Aktiviteter i foreningen: 

2024 var generelt et år med lavt aktivitetsniveau i foreningen (der savnes flere engagerede 

folk der vil være med til at gøre en indsats for foreningen – stor som lille). Skriv til 

bestyrelsen hvis du vil hjælpe.  

 

Kenn vil fortælle lidt om vores forsøg på at finde en advokat der vil tage vores sag. 

 

Kenn vil informere om støjsagen – er der kommet fremdrift i sagen i 2024? 

 

Kenn har gennem årene haft kontakt til ca. mere end 5 advokater. 

Senest har vi forsøgt med en advokat, der alligevel ikke var den rette, da han tilsyneladende 

kun var interesseret i foreningens penge. 



• Vi har fortsat en god sag, og Kenn vil fortsat forsøge at finde en god advokat. 

• Der kommer flere og flere problematikker i vores samfund, der også gør at der vil 

komme mere fokus på lydproblemer. 

• Det er fortsat vigtigt at foreningen får fat i en advokat der kan gennemskue 

problemstillingen. 

• Kenn har forhørt sig ved advokatsamfundet, men de vil ikke anbefale nogen. 

 

Hvis DU kender en advokat du kan stå inde for, så tøv ikke med at kontakte foreningen. 

 

Advokater vi har haft kontakt til, men ikke har kunnet hjælpe foreningen: 

 

• Christian Harlang (konkurs) 

• Knud Foldschack 

• Line Barfoed 

• Mads Pramming 

• Jacob Fabritius de Tengnagel 

• Henrik Palmkvist (i forb. med et medlem – ikke egnet) 

• Steen Petersen 

 

 

3. Regnskabet 2024: 

Vi er en meget lille forening og har derfor også et meget begrænset regnskab. 

Regnskab følger kalenderåret. 

 

Regnskabet for 2024 er udarbejdet på frivillig basis af Morten Sanddahl Jensen. 

Bestyrelsen takker Morten for det flotte arbejde. 

 

Han skriver: 

Jeg har været økonomichef for Dyreværnet siden 2012, så jeg har en del erfaring med 

foreningsregnskaber og foreningsarbejde i det hele taget. Jeg vil gerne hjælpe i min fritid, da 

jeg håber at kunne bidrage til, at 'Landsforeningen mod lavfrekvent støj' kan vokse sig stor 

og indflydelsesrig. 

 

Regnskabet blev præsenteret som særskilt dokument og udsendes efter GF sammen med 

referat og kontingentopkrævning for 2025/26. 

Regnskabet blev godkendt med følgende kommentar: 

Ingen kommentarer 

 



4. Indkomne forslag: 

Foreningen har modtaget nedenstående forslag pr. 3. maj 2025: 

 

Christian Kruse foreslår: 

I øvrigt vil jeg til generalforsamlingen foreslå, at foreningen gør det muligt – med kort varsel 

– at kontakte en ekspert, der kan fortage støjmålinger (for egen regning, naturligvis). 

 

Bestyrelsen foreslår at man kontakter Ole Ørsted. Han er den nærmeste ekspert vi kan 

henvise til. Vi kan også lægge et link til www.lownoise.dk på foreningens hjemmeside. 

 

5. Fastsættelse af kontingent: 

Bestyrelsens foreslår uændret kontingent på kr. 150 /år. 

 

Afstemning: 

 For Imod Vedtaget/forkastet 

Forslag  11 0 Vedtaget 

 

 

6. Valg til bestyrelsen: 

Alle bestyrelsesmedlemmer er på valg. 

Nils Berthelsen – Genopstiller 

Kenn Klinthøj – Genopstiller 

Ejnert Sørensen – Genopstiller  

1. suppleant – Marlene Larsen - Genopstiller 

 

Alle bestyrelsesmedlemmer og suppleant blev genvalgt uden modkandidater       

 

 

7. Gerdt Ehlert holder et lille oplæg 

Gerdt fortalte om sit Refugium der ligger på Falster. 

Bestyrelsen og de fremmødte synes alle at det er en god ide med et refugium på Falster, og 

man kan besøge hjemmesiden (der er under opbygning) her: refugium.gesse.org 

 

 

8. Evt.  

Ejnert fortalte om Vibsensor App´en der kan indikere vibrationer. 

Man bør kunne downloade den til Android enheder, men man kan ikke længere hente den 

til Apples enheder. 

 

Bestyrelsen har efter GF 2025 valgt at medtage listen over vigtige emner / opgaver som 

foreningen ønsker hjælp til. (opdateret i 2024) 

http://www.lownoise.dk/
https://refugium.gesse.org/


 

Nedenstående liste er ikke opsat i prioriteret rækkefølge. 

 

Hvad skal vi gøre: 

1) Ansøgning til TRYG-fonden – økonomisk støtte til foreningen. 

Nils og Kenn har forsøgt at søge ”stresspanelet”. Ansøgning til TRYG er desværre 

strandet pt.  

Muligt at søge i andre fonde. 

Foreningen mangler ikke pt. penge men mere engagement. 

 

2) Kontakte miljøuddannelse og spørge om de har lyst til at lave et projekt om 

lavfrekvent støj – kan f.eks. være en Ph.d. men også mindre kan gøre det. F.eks. DTU. 

Søge tekniske løsninger til dæmpning af f.eks. varmepumper, maskiner, 

pumpeanlæg, etc. 

Ikke afprøvet 

Information fra Oliver Lylloff  her: https://olly.dk/dk/ 

På hjemmesiden er der links til en del artikler om støj. 

 

3) Myndighederne skal erkende at der er et problem, med de eksisterende 

grænseværdier. De fleste kommuner erkender at der er et problem, men de gør ikke 

noget ved det da det koster penge. De følger bare reglerne. 

Svært at gøre mere. 

 

4) Gøre andre folk (og myndigheder) mere opmærksom på problemet. Fortælle 

hvordan det kan påvirke hele befolkningen. F.eks. borgerforslag vedr. støjende 

varmepumper, kunne være med til at sætte fokus på problemet. 

På Facebook er der jævnligt folk der tager fat på fokusområder, og Ole Ørsted har 

været aktiv vedr. information til gruppen.  

 

5) På Facebook er der firmaer der slår sig op på at måle lavfrekvent lyd. Kan vi være 

med til at anbefale firmaer der kan måle støj (akkrediteret)? 

F.eks. dette firma (enkeltmands) der måler støj v. private: www.bpstoj.dk 

I lighed med promovering af www.lownoise.dk, kan vi godt gøre mere  

 

6) Mere fokus på oprettelse af lokale grupper der kan gå sammen og sende samlet 

klage til pågældende kommune. Arbejde videre på det kort der ligger på Facebook 

gruppen for at få mere info på. Holde møder – bruge vores tovholdere – samle mere 

viden. 

 

https://olly.dk/dk/
http://www.bpstoj.dk/
http://www.lownoise.dk/


7) En akkrediteret måling koster hurtigt 20.000, men vi kan komme med indikative 

målinger der bekræfter at der er et støjproblem, hvor man bor. Man kan bruge vores 

udstyr (iPad+ UMIK-1 mikrofon) 

8) Aflastningssteder. Prøve at finde steder rundt om i landet (hvis de findes) hvor man 

kan være i fred. Muligvis er der mere roligt i yderområder, f.eks. Gedser. 

Foreningen vil meget gerne høre om folk der har oplevet steder i DK hvor der er 

støjfrit /lavt støjniveau. Disse steder kan også udpeges på kort (måske med en anden 

farve). 

9) Samle saglig information og dokumentation. 

Fakta på området / enighed på definitioner, målemetoder, simpel fysik. 

Foreningen savner eksperter der kan hjælpe med at italesætte problemerne men 

ikke alene ud fra en teknisk betragtning, men sandelig også ud fra det menneskelige 

/ følelsesmæssige. 

På foreningens hjemmeside, ligger der links til artikler og videoer der omhandler støj. 

www.lavfrekvent.dk/links 

 

 

10) Jura og atter jura – det er gennem jura at vi kan få ændret noget. 

11) Pressen. Tidligere blev der fokuseret ensidigt på Infralyd. Der er aldrig blevet fundet 

infralyd i boliger, men derimod masser af lavfrekvent lyd. 

Man skal kunne tilgå et fakta bibliotek, så man kan være godt klædt på når pressen 

bliver interesseret i vores problematikker.  

12) Vi skal bruge en skriftlig plan for hvem gør hvad. 

13) FB-gruppen ”Nej tak til vindmøller ved Juellund” 

14) Henvise til www.hjernetraening.dk  (H.Taastrup og Odense) 

15) Hvad siger WHO til de mange oplevelser folk har med lavfrekvent støj. WHO har sat 

luftforurening øverst og lige nedenunder er støj. 

16) Hjælpemidler her og nu. Ørepropper, meditation, hypnose. 

Andre metoder: Lange gåture. App med modlyd (støj, ”vaskemaskinelyd”, etc.) 

Relief ,  mynoise (søg på Appstore eller Google Play) -  

 

 

Der er mange opgaver der kan tages fat på, men der savnes flere engagerede folk der vil 

være med til at gøre en indsats for foreningen – stor som lille). Skriv til bestyrelsen hvis du 

vil hjælpe. 

 

 

Hjemmesiden: 

”www.lavfrekvent.dk” bliver jævnligt besøgt - Statistik på siden er meget simpel (kan kun 

vise data for én uge af gangen). 

 

http://www.lavfrekvent.dk/links
http://www.hjernetraening.dk/


 

Facebook: 

Facebook skal fortsat også bruges til at finde folk der mener at det er en værdig sag og som 

er villige til at gøre noget aktivt. F.eks. at være med til at søge midler, donere penge eller 

lign. Så vi kan få sagen ført videre. 

 

Tovholdere på lokalgrupper (https://lavfrekvent.dk/lokalgrupper): 

 

Hovedstadsområdet: Kirsten Felding - Kirsten.felding@gmail.com  

Øvrige Sjælland: Nils Berthelsen –  nils.berthelsen@gmail.com 

Odense:  Ulla Knudsen -  ullavknudsen@gmail.com 

Kolding/Egtved:  

Nørrebro:  Karen Svane Jørgensen karenski1105@gmail.com  

Tak for fremmødet. 

 

På bestyrelsens vegne, 

Nils Berthelsen, Kenn Klinthøj og Ejnert Sørensen 

 

 

 

https://lavfrekvent.dk/lokalgrupper
mailto:Kirsten.felding@gmail.com
mailto:nils.berthelsen@gmail.com
mailto:ullavknudsen@gmail.com


Landsforeningen mod lavfrekvent støj
CVR 34642206

Regnskab 2024

Alle beløb i hele kroner

Resultatopgørelse 2024 2023

Indtægter
Kontingent og gaver 5.700 6.701
Rente Nordea 217 40
Indtægter i alt 5.917 6.741

Omkostninger
Div ifm sagsfremstilling 203 840
Forplejning generalforsamling 295 284
Drift af hjemmeside 924 994
Abonnement MobilePay 0 441
Transaktionsgebyrer MobilePay 45 23
Gebyr Nordea 1.250 1.250
Omkostninger i alt 2.717 3.832

Årets resultat 3.200 2.909

Balance

Aktiver pr. 31/12
Bankkonto Nordea 87.325 84.125
Aktiver i alt 87.325 84.125

Passiver pr. 31/12
Egenkapital 87.325 84.125
Passiver i alt 87.325 84.125
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